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六级写作真题及试卷解析 

新东方天津学校  杨洁 

1. 试题： 

2020 年 9 月大学英语六级作文：Directions: For this part, you are allowed 30 minutes to write a short essay 

commenting on the saying “Beauty of the soul is the essential beauty”. You should write at least 150 

words but no more than 200 words. 

 

2. 答案： 

As a famous saying goes, beauty of the soul is the essential beauty, which means we should pay 

attention to the cultivation of our spiritual qualities.  

Based on our real life, numerous examples could prove the validity of this saying. Take Han Hong, one 

of the famous singers in China, as an example. The charity foundation she launched in 2012 has so far 

helped people in need, inspiring many celebrities to devote to charity. During the outbreak of the novel 

coronavirus, she tried her best to help others. How could she have taken such actions had it not been for 

her beauty of her soul? At the individual level, spiritual qualities motivate us college students to help 

other as much as possible. It also prevents us from engaging in unethical behaviors such as campus 

violence and academic misconduct that exert negative social impacts. 

Based on the analysis mentioned above, we can arrive at the conclusion that being kind and nice to 

others will make us much more beautiful than ever.  

  

范文译文： 

有一句名言说的是“心灵的美是真正的美”，这意味着我们要注重精神品质的培养。它的背后有更深刻的意义，
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对我们的生活有指导意义。 

基于我们的现实生活，无数的例子可以证明这句话的合理性。以中国著名歌手韩红为例。她在 2012 年创立的

慈善基金会到目前为止已经帮助了很多需要帮助的人，激励了很多名人投身慈善事业。在新冠病毒爆发期间，她尽

自己最大的努力帮助他人。如果不是因为她心灵的美丽，她怎么会采取这样的行动呢?在个体层面上，精神品质促

使我们大学生尽可能地帮助他人。它还防止我们从事不道德的行为，如校园暴力和学术不端，造成负面的社会影响。 

考虑到上面提到的这些，我们可以得出一个很有根据的结论，那就是精神之美在我们的精神和日常生活中很重

要。善待他人迟早会帮助我们获得更好的生活。 

 

3. 解析： 

 本文是一篇引言论证的议论文，让考生就谚语“心灵的美是真正的美”的现象，发表自己的看法。出题角度和

形式与 2020 年 7 月份写作真题完全一致，与我们考前对本次作文出题的预测是完全相符的。本次考试选取的话题

接近于生活，难度适中。 

 范文第一段，首先引出引言，并交代主题：我们要注重精神品质的培养。 

 第二段，使用了举例的论证手段，通过举韩红创办慈善基金会帮助他人的例子，写道精神品质对大学生的重要

性。  

 第三段，对全文进行了总结，指出在精神之美对我们很重要。善待他人对我们自己也会帮助我们自己获得更好

的生活。 

 

得分：A-。内容切题，逻辑推理合理，语言流畅。缺点：在钟南山的态度如何帮助拯救病人方面缺

少细节描述，所以略显空洞。 
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六级写作真题试卷及解析 

新东方天津学校  王昱涵 

1. 试题： 

2020 年 9 月大学英语六级作文：Directions: For this part, you are allowed 30 minutes to write an essay on the 

saying What is worth doing is worth doing well. You should write at least 150 words but no more than 

200 words. 

 

2. 答案： 

Have you ever heard of a saying, “What is worth doing is worth doing well”. Simple as the remark 

may sound, it informs us of the significance of being serious. Actually doing everything with an earnest 

attitude is conducive to our self-development and eventually leads us to success. 

History abounds with examples to prove this saying. Zhong Nanshan is one of the most 

distinguished Chinese specialists in respiratory diseases. During the outbreak of the novel coronavirus, he 

has rescued countless lives in China and even in the whole world, making a personal appearance at 

Wuhan to treat his work seriously. How could he have made such achievements had it not been for his 

serious attitude？As for us college students, serious attitude motivates us to keep our feet on the ground，

bringing our potential to the full so as to overcome one difficulty another another? 

To sum up, being serious in all aspects of life is a prerequisite to do everything well. Only with such an 

attitude could we college students who will be a pillar of society in the future witness a great prospect. 

 

范文译文： 
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你是否听过这样一句话，“值得做的事就值得做好”。尽管这句话听起来很简单，但它告诉了我们认真的重要

性。事实上，以认真的态度做每一件事都有利于我们的自我发展，并最终引导我们走向成功。 

历史上有很多例子可以证明这句话。钟南山是中国最著名的呼吸系统疾病专家之一。在新冠病毒爆发期间，他

亲自来到武汉，认真工作，在中国乃至世界拯救了无数生命。要不是他态度认真，亲临武汉认真做好每一项工作，

他怎么会取得这样的成就呢？对于我们大学生来说，认真的态度激励我们脚踏实地，给自己最好的机会发挥我们的

潜力。 

总之，认真对待生活的各个方面是做好每件事的先决条件。只有秉持这样的态度，对于我们未来即将成为社会

支柱的大学生来说，才能拥有更光明的前景。 

3. 解析： 

 本文是一篇引言论证类的议论文，让考生就“值得做的事情就值得把它做好”这句话，发表自己的看法。出题

角度和形式与 2020 年 7 月份六级写作真题完全一致，与我们考前对本次作文出题的预测是完全相符的。本次考试

选取的话题接近于生活，难度适中。 

 范文第一段，首先引出引言，引出“值得做的事就值得做好”这一点就是要认真对待每一件事，并给出自己的

观点。 

第二段，以钟南山的例子举例论证态度认真的重要性；然后从大学生的角度说明我们要人事做事，脚踏实地，

只有这样才能将自己的潜能发挥到极致。 

第三段，对全文进行了总结，指出认真的态度是把生活中每一件事做好的先决条件，这样大学生才能拥有更光

明的未来。 

 

得分：A-。内容切题，逻辑推理合理，语言较为流畅。缺点：第二段的段首句和其后的实例并不是

完全匹配。 
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天津六级写作试卷解析 

新东方天津学校  杨文哲 

1. 试题： 

2020 年 9 月大学英语六级作文：Directions: For this part, you are allowed 30 minutes to write a short essay 

commenting on the saying “Wealth of the mind is the only true wealth”. You can cite examples to 

illustrate your views. You should write at least 150 words but no more than 200 words. 

 

2. 范文： 

There is a saying that wealth of the mind is the only true wealth, and I totally agree with it. This 

proverb reveals us the importance of mental enrichment. From my point of view, I am convinced that a 

powerful and enriched mind is a basic quality for us to fit in this increasingly rushed society and further to 

achieve our ultimate success. 

 The necessity of mental enrichment is self-evident. From the perspective of our personal growth, it is 

conducive to shaping our personality and developing a right view of world. I can think of no better 

example other than the following one: Sima Qian, the Chinese historian of the early Han dynasty, had 

suffered the inhuman penalty of castration but created Shiji(Records of the Historian), the first universal 

history of China. How could he have made such significant accomplishment had it not been for his 

powerful and enriched inner world？ 

As is discussed above, a sound conclusion can be drawn with confidence that mental enrichment is 

an essential quality for us to pursue what we want. Looking into the future, if only we can fully implement 

it in our daily life, as I believe is a must, then we can be optimistic about what we can achieve in the 
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not-too-distant tomorrow. 

 

范文译文： 

有句话说“精神的财富是唯一真正的财富”，我完全同意这句话。这句谚语告诉我们精神充实的重要性。从我

的观点来看，我相信一个强大且充实的头脑是一个基本素质，使我们适应这个越来越忙碌的社会，并进一步实现我

们最终的成功。 

精神充实的必要性是不言而喻的。从我们个人成长的角度来看，它有利于塑造我们的个性和发展我们正确的世

界观。对于我们未来的发展，它有助于我们长期的职业前景。我想不出比这更好的例子了:司马迁，汉初的历史学家，

遭受了阉割的酷刑，但他创造了第一部中国纪传体通史《史记》。如果不是因为他强大而丰富的内心世界，他怎么

会取得如此重大的成就呢?  

如上所述，我们可以很有信心地得出一个合理的结论：精神丰富是我们追求理想的必备要素。展望未来，只要

我们能在日常生活中充分贯彻这一点，正如我相信必须这么做，那么我们就可以乐观期待我们在不远的明天可以实

现的成就。 

 

3. 解析： 

本文是一篇引言论证类的议论文，让考生就“精神的财富是唯一真正的财富”这句话，发表自己的看法。自

2013 年四六级写作题型改革以来，该类型的议论文在六级写作中平均每 2~3 年就会考察一次，前三次考察分别是

在 2017 年 12 月、2015 年 6 月和 2013 年 12 月，以及最近的 2020 年 7 月。总体来说，本次六级写作考察的话

题，属于比较常规的精神品德类话题，话题本身不难理解，可选取的素材较为广泛，难度适中。 

 因为是引言论证型的议论文，题干指令明确说明，要就引言发表自己的评论，因此范文首段首先对引言本身进

行了解释，“这句谚语告诉我们精神充实的重要性”。 

 范文第二段分个人成长和未来发展两个角度，论证了精神充实的重要性。紧接着引用司马迁创作《史记》的事
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例，证明精神强大和充实的重要性。 

 范文第三段，对全文进行总结，并进一步引出我们接下来应该采取的正确做法。最后展望未来，升华全文。 

 


